
2012. január 26-27-én immár negyedik alkalommal került
megrendezésre karunkon a beiskolázás keretében szerve-
zett Georgikon Biológia Tanulmányi Verseny, melyen kö-
zépiskolás tanulók vettek részt szerte az országból. Az
eddigi évek során a szervezők szemével számoltunk be a
versenyről. Ezzel most szakítunk, és a résztvevőket kér-
dezzük. Az alábbiakban két résztvevő, az első helyezést
elért Fekete Dorottya, aki az érdi Vörösmarty Mihály Gim-
názium tanulója, valamint a zalaegerszegi Zrínyi Miklós
Gimnázium diákja, a IX. helyezett Papp Tibor válaszol pár
kérdésünkre.

- Honnan szereztél tudomást a versenyről?
Fekete Dorottya: Előző évben
az iskolámból többen részt
vettek ezen a versenyen, így
nem volt számomra isme-
retlen. Nekem biológiataná-
rom, Tiringerné Bencsik
Margit ajánlotta, hogy pró-
báljak szerencsét.
Papp Tibor : Iskolámban, a
felsős évfolyamokon van
biológia fakultáció, amely-
nek keretében emelt szinten
tanuljuk a tananyagot és le-
hetőség adódik különböző
biológiaversenyeken való részvételre, amelyre tanáraim szívesen
készítenek fel. A Georgikon Biológiaversenyről Tölgyesné Ko-
vács Katalin tanárnőtől hallottam. A versenyen a 2010-2011-es
tanévben is részt vettem, akkor 2 ponttal maradtam le a döntő-
ről, az idén IX. helyezést értem el.

- Milyennek tartottad a versenyt?
Fekete Dorottya: Maga verseny az első fordulótól kezdve széles
körű ismereteket követelt meg és a biológián belül sok témakört
ölelt fel. Személy szerint nagyon élveztem minden fordulót, de a
döntő volt a legemlékezetesebb. A szervezők nemcsak arról gon-
doskodtak, hogy ne szenvedjünk hiányt semmiben, még érdekes
programokkal, szórakozási lehetőségekkel is készültek. A ver-
seny jó alkalom volt arra, hogy hasonló érdeklődésű diákokkal
ismerkedjünk meg és az egyetem hallgatóival folytatott beszél-
getések betekintést adtak a Georgikon életébe is.
Papp Tibor : A feladatok igencsak próbára tették tu-
dásunkat, hiszen a kérdések átfogóan tartalmazták a
biológia 3 éves tananyagát, így szinte minden téma-
körből voltak kérdések. Mindezek mellett tájékozott-
ságra is szükség volt a válaszadáshoz, hiszen az egyik
kérdés az év madaráról szólt.

- Mi tudsz a Georgikonról?
Fekete Dorottya: Történelemórán mi is megtanultuk,
hogy Festetics György alapította Keszthelyen, de a
döntőn eltöltött pár nap alatt megtudtuk, hogy nem-
csak a kétszáz éves múlt teszi a Georgikon azzá ami.

A hallgatók közvetlensége és nyi-
tottsága teszi befogadó, jó han-
gulatú hellyé, amit nem minden
egyetem mondhat el magáról.
Papp Tibor: A Georgikonon 2010-
ben jártam először, amikor diák-
munka keretében burgonyát
szedtem a kísérleti területen.
Ebben a tanévben mindkét nyílt
napon részt vettem, amikor bemutatták az egyetemet és terüle-
tét, többek között a DNS labort és a burgonyakutató közpon-
tot. Az egyetemet nyugodt, barátságos környezet veszi körül, a
tanárok is barátságosak.

Hova adtad be a jelentkezésedet?
Fekete Dorottya: Ami a továbbtanulást illeti, a jelentkezése-
met a Semmelweis Egyetem Általános Orvosi Karára
adtam be. Még nem tudom, milyen szakot fogok válasz-
tani, de abban biztos vagyok, hogy az orvosi pálya az, ami
érdekel.
Papp Tibor : Jelenleg hobbi szinten növények nevelésével
foglalkozom, többek között kaktuszokkal, számos kak-
tuszkiállításon vettem rész kiállítóként (Zalaegerszegen és
Keszthelyen is), hobbimat hivatásként is szeretném foly-
tatni. Ezért a Pannon Egyetem Georgikon Karán jelöltem
meg három szakot, a Növénytermesztő mérnök, Kertész-
mérnök és Természetvédelmi mérnök szakokat.

- Milyen egyéb versenyeredményeid voltak?
Fekete Dorottya: Idén az érettségikre való készülés kitöltötte a sza-
badidőm nagy részét, de tavaly indultam a biológia OKTV-n,
ahol hetedik helyezést értem el.
Papp Tibor: Az elmúlt néhány tanévben a szabadidőmet terepi
megfigyelésekkel, fotózással, valamint hagymás növények élet-
működéseinek tanulmányozásával töltöttem. Több diákkonfe-
rencián vettem részt, mint például a Kutató Diákok Országos
Szövetsége által rendezett konferenciákon, ahol az idei tanévben
a regionális konferencián III. helyezést értem el, „Hagymás nö-
vények hajtatása” című témámmal. Ugyanezzel az előadással a
Hlavay József Környezettudományi és Műszaki Diákkonferen-
cián 2010-ben III. helyezést, Tatabányán a Diák Biológus Napo-
kon különdíjat, Dunaújvárosban a Széchenyi István Gimnázium
által szervezett XX. Kis Biológusok Találkozóján II. helyezést

értem el. Terepi megfigyeléseimet Zalaegerszeg és
környékének erdeiben és mezőin végeztem, ebből is
készült előadás, „Zala megye védett növényei” cím-
mel, amellyel 2011-ben a Hlavay konferencián kü-
löndíjat szereztem.

Köszönjük szépen a válaszokat és sok sikert kívánunk a fel-
vételihez!

Szerző: Mikó-Baráth Máté
Fotók: Gritsch Mihály
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